
 

 

 

Protokoll Fokus Vombsjön styrgruppsmöte 

2022-09-29 
Plats: Övedskloster, fiket 

Tid: 09:00 – 11:15 

 

 

Närvarande: 

Christian Alsterberg  Projektledare/Sydvatten 

Miroslav Han  Eslövs kommun 

Thomas Quist  Ordförande/Sjöbo kommun 

Håkan Lindquist  LRF 

Paul Andersson  VA SYD 

Lars Bäksted   Övedskloster 

Karolin Wennerbeck  Sydvatten 

Florence Eberhardt  Biträdande projektledare/Kävlingenåns vattenråd 

 

 

Thomas Quist hälsar alla välkomna.  

 

Håkan Lindquist väljs att justera dagens protokoll 

 

 

1. Inventering av strandvegetation runt Vombsjön 

Fredrik Engdahl och Olof Åström från Ekologigruppen presenterar arbetet 

med att inventera strandvegetation runt Vombsjön. Styrgruppen konstaterar 

att en bättre och tydligare kommunikation mellan uppdragsgivare och 

utförare hade varit bra för genomförandet av uppdraget. Exempelvis för att 

undvika att vissa transekt inte blir genomförda, kommunikation med 

markägare etc.  
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Vidare uppstår en del frågor kring metodik, val av provpunkter osv. Det 

saknas också jämförelser med historiska inventeringar samt en diskussion 

kring ovanliga arter och jämförelser med liknande sjöar.  

 

2. Fisk och fiskeriförvaltningsplanen  

Christian berättar kortfattat om framtagandet av den granskningsversion av 

fisk och fiskeriförvaltningsplanen som har skickats ut till styrgruppen och 

undrar om det finns förslag på ändringar eller tillägg innan den går ut på 

remiss.  

 

Styrgruppen konstaterar att det är välarbetad och lättläst förvaltningsplan 

och att den håller hög kvalitét. Man poängterar dock vikten av att inkludera 

en ordlista för de facklitterära ord som används samt att det är mycket 

viktigt att nämna redan i inledningen att detta är ett dynamiskt dokument 

och bör också ses som ett styrdokument. Allting kan ändras och då skall 

förvaltningsplanen uppdateras.  

 

Styrgruppen beslutar: 

• Att lägga informationen till handlingarna  

 

3. Gäddvåtmarken  

Projekt gäddvåtmark i nordvästra viken har visat sig vara svår att 

genomföra i dagsläget. Detta beror på del materialval som tagits fram som 

förslag, kostnader samt bärigheten i området. Man kan inte heller 

genomföra de två planerade våtmarkerna på betesmarken först och sedan 

gäddvåtmarken då detta kan skapa problem med tillgänglighet för maskiner 

etc. Kostnadseffektiviteten i dagsläget bedöms därför som tveksam och det 

är viktigt att också avbryta projekt i tid innan kostnaderna blir för stora om 

man bedömer att det kommer bli svårt att slutföra det.  

Styrgruppen vill dock inte att detta projektet glöms bort helt och hållet. 

Utan man gör en tillfällig paus och om förutsättningarna ändras så kan det 

återigen vara möjligt att kanske starta igång projektet.   

 

Styrgruppen beslutar: 

• Att tillfälligt avbryta gäddvåtmarksprojektet i nord västra viken 
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• Att se på möjligheterna för en mindre fiskvårdande åtgärd vid den västra 

dammen, samt 

• Att lägga övrig information till handlingarna  

 

4. Vandringshinder vid Lilla torpsbäcken 

Vid lilla torpsbäcken kommer flera fiskevårdande åtgärder genomföras 

tillsammans med länsstyrelsen. Initialt skulle vandringshindret (ett dämme) 

rivas och byggas om vid den västra dammen. Detta går dock inte att 

genomföra pga. för stora höjdskillnader mellan dammen och bäcken. 

Ekologigruppen har nu tagit fram ett alternativ vilket är ett omlöp norr om 

dämmet. En ungefärlig kostnad för detta omlöp är satt till 200 000 sek. För 

närvarande tas ritningar fram. Stygruppen ställer sig positiva till detta under 

förutsättningar att omlöppet flyttas närmare dammen så det inte hamnar i 

skyddzonen.  

 

Ett alternativ till gäddvåtmark presenteras. Detta vid torpsbäckens utlopp. 

I dagsläget finns det redan en naturlig gäddvåtmark men enligt 

Ekologigruppen finns det goda möjligheter att utvidga denna till en yta på 

ca 3.5 ha.  

 

Styrgruppen beslutar: 

• Att projektera en utökning av den befintlig gäddvåtmarken vid Torpsbäckens 

utlopp, samt 

• Att lägga övrig information till handlingarna  

 

5. Temadagen ”Smaka på Vombsjön” 

Årets temadag genomfördes den 20 sep. ca 100 deltagare var med och 

smakade på örter, rökt braxen och kött. Eventet får anses vara lyckat. Det 

är många som har hört av sig efteråt och varit mycket positiva. Media var 

på plats (Ystad Allehanda). Det viktigaste är att lokala media är på plats 

även om man kunde önska ändå större bevakning från media till nästa 

tillfälle.  

Ett förslag är också att man gör en kortare filminspelning om eventet som 

sedan kan läggas upp på kommunens hemsida, Fokus Vombsjöns hemsida 

osv. Här kan vi exempelvis använda oss av kommunernas och Sydvattens 

kommunikatörer.  
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Ett nytt event till våren hade varit trevligt. Gärna interaktivt som årets och 

fjolårets. Detta har visat sig vara ett bra sätt att kommunicera 

verksamheten samt locka många deltagare.  

 

Styrgruppen beslutar: 

• Att lägga övrig information till handlingarna  

 

6. ”årsmöte” 

Ett förslag är att bjuda in arbets- och styrgrupp till ett gemensamt ”årsmöte” 

med lunch. På detta möte kan vi sammanfatta året och diskutera eventuella 

inriktningar på projekt för 2023. Exempelvis skulle mötet kunna hållas på 

Sjöbo kommunhus med lunch på Sjöbo gästis efteråt.  

 

Styrgruppen beslutar: 

• Att projektledare återkopplar med förslag på datum och plats till deltagare i 

arbets- och styrgruppen 

• Att lägga övrig information till handlingarna  

 

7. Nästa möte 

 

Styrgruppen beslutar: 

• Att nästa styrgruppsmöte sker samtidigt som det gemensamma mötet med 

arbetsgruppen 

 

8. Övrigt  

 

Hemsidan 

Christian demonstrerar hemsidan samt sammanfattar samarbetet med 

nuvarande webbsideutvecklare och den problematik det varit kring 

färdigställande och kommunikation. Styrgruppen konstaterar att vissa delar 

ser bra ut medan andra väsentligt måste förbättras innan den lanseras. Det 

är också viktigt att den nya hemsidan tillgänglighets anpassas.    

Algblomningar i Vombsjön 
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Christian berättar kortfattat att modelleringsprojekt med syfte att undersöka 

hur frekvens och förekomst av framtida algblomningar kommer ske i 

Vombsjön nu har startat. Förhoppningen är att kunna presentera ett förslag 

till modell under våren 2023.  

 

Styrgruppen beslutar: 

• Att avsluta samarbetet med nuvarande webbutvecklare, samt 

• Att lägga övrig information till handlingarna  

 

 

 

Malmö som ovan  

 

Christian Alsterberg 

Projektledare/Sydvatten  

 

 

 

Justeras 

 

Thomas Quist    Håkan Lindquist 

Ordförande styrgruppen   LRF 
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Närvarande: 



Christian Alsterberg  Projektledare/Sydvatten 



Miroslav Han  Eslövs kommun 



Thomas Quist  Ordförande/Sjöbo kommun 



Håkan Lindquist  LRF 



Paul Andersson  VA SYD 



Lars Bäksted   Övedskloster 



Karolin Wennerbeck  Sydvatten 



Florence Eberhardt  Biträdande projektledare/Kävlingenåns vattenråd 



 



 



Thomas Quist hälsar alla välkomna.  



 



Håkan Lindquist väljs att justera dagens protokoll 



 



 



1. Inventering av strandvegetation runt Vombsjön 



Fredrik Engdahl och Olof Åström från Ekologigruppen presenterar arbetet 



med att inventera strandvegetation runt Vombsjön. Styrgruppen konstaterar 



att en bättre och tydligare kommunikation mellan uppdragsgivare och 



utförare hade varit bra för genomförandet av uppdraget. Exempelvis för att 



undvika att vissa transekt inte blir genomförda, kommunikation med 



markägare etc.  











Vidare uppstår en del frågor kring metodik, val av provpunkter osv. Det 



saknas också jämförelser med historiska inventeringar samt en diskussion 



kring ovanliga arter och jämförelser med liknande sjöar.  



 



2. Fisk och fiskeriförvaltningsplanen  



Christian berättar kortfattat om framtagandet av den granskningsversion av 



fisk och fiskeriförvaltningsplanen som har skickats ut till styrgruppen och 



undrar om det finns förslag på ändringar eller tillägg innan den går ut på 



remiss.  



 



Styrgruppen konstaterar att det är välarbetad och lättläst förvaltningsplan 



och att den håller hög kvalitét. Man poängterar dock vikten av att inkludera 



en ordlista för de facklitterära ord som används samt att det är mycket 



viktigt att nämna redan i inledningen att detta är ett dynamiskt dokument 



och bör också ses som ett styrdokument. Allting kan ändras och då skall 



förvaltningsplanen uppdateras.  



 



Styrgruppen beslutar: 



• Att lägga informationen till handlingarna  



 



3. Gäddvåtmarken  



Projekt gäddvåtmark i nordvästra viken har visat sig vara svår att 



genomföra i dagsläget. Detta beror på del materialval som tagits fram som 



förslag, kostnader samt bärigheten i området. Man kan inte heller 



genomföra de två planerade våtmarkerna på betesmarken först och sedan 



gäddvåtmarken då detta kan skapa problem med tillgänglighet för maskiner 



etc. Kostnadseffektiviteten i dagsläget bedöms därför som tveksam och det 



är viktigt att också avbryta projekt i tid innan kostnaderna blir för stora om 



man bedömer att det kommer bli svårt att slutföra det.  



Styrgruppen vill dock inte att detta projektet glöms bort helt och hållet. 



Utan man gör en tillfällig paus och om förutsättningarna ändras så kan det 



återigen vara möjligt att kanske starta igång projektet.   



 



Styrgruppen beslutar: 



• Att tillfälligt avbryta gäddvåtmarksprojektet i nord västra viken 











• Att se på möjligheterna för en mindre fiskvårdande åtgärd vid den västra 



dammen, samt 



• Att lägga övrig information till handlingarna  



 



4. Vandringshinder vid Lilla torpsbäcken 



Vid lilla torpsbäcken kommer flera fiskevårdande åtgärder genomföras 



tillsammans med länsstyrelsen. Initialt skulle vandringshindret (ett dämme) 



rivas och byggas om vid den västra dammen. Detta går dock inte att 



genomföra pga. för stora höjdskillnader mellan dammen och bäcken. 



Ekologigruppen har nu tagit fram ett alternativ vilket är ett omlöp norr om 



dämmet. En ungefärlig kostnad för detta omlöp är satt till 200 000 sek. För 



närvarande tas ritningar fram. Stygruppen ställer sig positiva till detta under 



förutsättningar att omlöppet flyttas närmare dammen så det inte hamnar i 



skyddzonen.  



 



Ett alternativ till gäddvåtmark presenteras. Detta vid torpsbäckens utlopp. 



I dagsläget finns det redan en naturlig gäddvåtmark men enligt 



Ekologigruppen finns det goda möjligheter att utvidga denna till en yta på 



ca 3.5 ha.  



 



Styrgruppen beslutar: 



• Att projektera en utökning av den befintlig gäddvåtmarken vid Torpsbäckens 



utlopp, samt 



• Att lägga övrig information till handlingarna  



 



5. Temadagen ”Smaka på Vombsjön” 



Årets temadag genomfördes den 20 sep. ca 100 deltagare var med och 



smakade på örter, rökt braxen och kött. Eventet får anses vara lyckat. Det 



är många som har hört av sig efteråt och varit mycket positiva. Media var 



på plats (Ystad Allehanda). Det viktigaste är att lokala media är på plats 



även om man kunde önska ändå större bevakning från media till nästa 



tillfälle.  



Ett förslag är också att man gör en kortare filminspelning om eventet som 



sedan kan läggas upp på kommunens hemsida, Fokus Vombsjöns hemsida 



osv. Här kan vi exempelvis använda oss av kommunernas och Sydvattens 



kommunikatörer.  











Ett nytt event till våren hade varit trevligt. Gärna interaktivt som årets och 



fjolårets. Detta har visat sig vara ett bra sätt att kommunicera 



verksamheten samt locka många deltagare.  



 



Styrgruppen beslutar: 



• Att lägga övrig information till handlingarna  



 



6. ”årsmöte” 



Ett förslag är att bjuda in arbets- och styrgrupp till ett gemensamt ”årsmöte” 



med lunch. På detta möte kan vi sammanfatta året och diskutera eventuella 



inriktningar på projekt för 2023. Exempelvis skulle mötet kunna hållas på 



Sjöbo kommunhus med lunch på Sjöbo gästis efteråt.  



 



Styrgruppen beslutar: 



• Att projektledare återkopplar med förslag på datum och plats till deltagare i 



arbets- och styrgruppen 



• Att lägga övrig information till handlingarna  



 



7. Nästa möte 



 



Styrgruppen beslutar: 



• Att nästa styrgruppsmöte sker samtidigt som det gemensamma mötet med 



arbetsgruppen 



 



8. Övrigt  



 



Hemsidan 



Christian demonstrerar hemsidan samt sammanfattar samarbetet med 



nuvarande webbsideutvecklare och den problematik det varit kring 



färdigställande och kommunikation. Styrgruppen konstaterar att vissa delar 



ser bra ut medan andra väsentligt måste förbättras innan den lanseras. Det 



är också viktigt att den nya hemsidan tillgänglighets anpassas.    



Algblomningar i Vombsjön 











Christian berättar kortfattat att modelleringsprojekt med syfte att undersöka 



hur frekvens och förekomst av framtida algblomningar kommer ske i 



Vombsjön nu har startat. Förhoppningen är att kunna presentera ett förslag 



till modell under våren 2023.  



 



Styrgruppen beslutar: 



• Att avsluta samarbetet med nuvarande webbutvecklare, samt 



• Att lägga övrig information till handlingarna  



 



 



 



Malmö som ovan  



 



Christian Alsterberg 



Projektledare/Sydvatten  



 



 



 



Justeras 



 



Thomas Quist    Håkan Lindquist 



Ordförande styrgruppen   LRF 
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